
 

 

Verslag bijeenkomst bezoekersraad 11 juli 2022 

Afwezig: Anneke 

 

1. Opening: 

2. Verslag vorige bijeenkomst: 

• Peter: hoe staat het met voorbereiding van de 

coronaexpo? De tentoonstelling staat ‘on hold’. Er is 

niet heel veel materiaal ingebracht door derden. 

Voorlopig lijkt het ook niet opportuun om een 

tentoonstelling te wijden aan corona; te meer omdat er al 

een expositie over twee eeuwen ziekenhuiszorg staat 

gepland.  

• Peter: wat is er gedaan met het lezersonderzoek van 

Leovardia? De redactie heeft een aantal suggesties ter 

harte genomen. Een aantal andere zaken moet nog met 

het bestuur van Aed Levwerd worden besproken.  

3. Samenstelling bezoekersraad:  

• Er komt in het najaar een opvolger voor Klaas (die 

vertrekt naar het Fries Landbouwmuseum). 

• Er moet ook een opvolger komen voor Margriet. We 

gaan polsen bij de Oldenije (of een andere school in de 

buurt van de binnenstad).  

 

4. Mededelingen HCL:  

Nieuwe publicaties 

In juni verscheen Stadswandeling Leeuwarden. Voetstappen in Heechterp-

Schieringen. Een wijk in voor- en tegenspoed van Henk de Vries. Op 1 juli werd 

Stadswandeling Leeuwarden. Voetstappen door Huizum-West gepresenteerd, met als 

belangrijkste auteur Leendert Plaisier. Een dag eerder een brochure mbt monumentaal 

groen. 

Fotoarchief Anneke Bleeker 

De negatievencollectie van Anneke Bleeker (1942-2022) is door haar familie in 

bewaring gegeven aan het HCL (een deel moet nog komen). Voorlopig is dit archief 

nog niet toegankelijk.  

Open Joodse Huizen  

Open Joodse Huizen werd op 4 mei in Leeuwarden goed bezocht en leverde ook wel 

wat pr op. De organisatie verliep dit keer moeizaam. 

 

Liwwadderdag 2022 

De Liwwadderdag stond op 12 juni in het teken van Heechterp-Schieringen. De 

presentaties in buurthuis Insulinde trokken enkele honderden belangstellenden. Vooral 



 

 

de ‘praatsjes’ van oud wijkbewoners als Arno Brok, Meindert Schroor, Siep van 

Lingen en Lutz Jacobi vielen in de smaak. De Liwwadderdag werd georganiseerd door 

HCL en Aed Levwerd in samenwerking met o.a. het wijkpanel. Evaluatie en keuze 

volgende wijk moet nog. 

Johannes Schaafsma 1929-2022 

Op 13 juni overleed Johannes Schaafsma. Hij werkte vele jaren bij het rijksarchief en 

later bij het gemeentearchief (de voorloper van het HCL). Bij de laatstgenoemde 

organisatie was hij onder meer beheerder van de beeldcollectie. Onder zijn leiding 

werd die collectie flink uitgebreid en gebruikt ten behoeve van tentoonstellingen en 

publicaties.  

 

Oldehovetrein gepresenteerd 

Op 15 juni werd de Oldehovetrein van Arriva geopend in het bijzijn van burgemeester 

Buma. In de trein zijn de wanden van een coupé en toilet verfraaid met de mooiste 

foto’s en een stukje geschiedenis. 

Expositie in het HCL 

Tot begin oktober is in het HCL de tentoonstelling te zien over Heechterp-

Schieringen. De expositie bestaat voor een groot deel uit foto’s van het project 

Welkom in Heechterp, maar er is ook aandacht voor het ontstaan van Heechterp-

Schieringen  en de eerste generaties bewoners.  

De Baaren 

Dit kunstproject mbt de terp van Nijehove is in uitvoering. De resultaten van de 

grondboring volgen nog.  

 

Schatkamer 

De ondergrondse schatkamer is opnieuw ingericht. Uitgangspunt was de 

oorspronkelijke opzet met bijzondere stukken en objecten met een verhaal (aansluitend 

wordt de schatkamer bezocht door de leden van de bezoekersraad). 

 

Stadswandelingen voor ambtenaren 

Gedurende de eerste maanden van dit jaar zijn er flink wat speciale stadswandelingen 

met gids voor collega-ambtenaren aangeboden (en daar is gretig gebruik van 

gemaakt). 

5. Upgrading gebouw:  

• Sinds eind juni is er een deel van de 

expositieruimten van het HCL ingericht voor kleine 

tijdelijke presentaties met een actuele aanleiding. De 

eerste is gewijd aan houten archeologische vondsten. 

Suggesties zijn welkom. Genoemd worden: het 

terrein van de Oldenije, Camminghaburg, een 

uilenverzameling en het Chr. Gymnasium. 

• Verbetering verlichting, belettering voorgevel en 

herinrichting vide moeten nog (maar staan in de 



 

 

gem. planning). Is het plaatsen van neonletters een 

idee? Wordt lastig. 

• Het affichebord in de gang is weinig functioneel.  

 

6. Nieuwe activiteiten, tentoonstellingen en samenwerkingsverbanden (een greep): 

• In augustus zijn er weer stegenwandelingen en 

rondleidingen door het stadhuis. 

• Gedurende de eerste helft van augustus is het 

hoofdkwartier van BOSK in het HCL gevestigd. 

• Op 3 september is er weer UIT IN HUIS.  

• Op 10 september is de Open Monumentendag in Stiens 

en andere noordelijke dorpen. De zondag er na staat 

Dekemastate centraal.  

• BUOG brengt in september en oktober de voorstelling 

Ut Liwwadder Bieroproer fan 1487, een evenement met 

theater, muziek, zang en dans. Het event wordt 

ondersteund door o.a. HCL en Aed Levwerd. 

• In oktober is er hoogst waarschijnlijk weer een Week 

van de Leeuwarder Geschiedenis (met een Dag van de 

Leeuwarder Archeologie, lezingen en meer). 

• In oktober wordt ook ‘Slappe Douwe’ opgevoerd in 

theater De Bres. Initiatiefnemer is Ritsko van Vliet jr. 

Speciaal voor de leden van Aed Levwerd wordt er een 

gratis voorstelling georganiseerd op 25 oktober.  

• Eind oktober komt in het HCL een tentoonstelling 

over twee eeuwen ziekenhuiszorg in Leeuwarden (in 

samenwerking met het MCL).  

• Er staan nieuwe fiets- en wandelroutes in de planning, 

zoals fietsroute Bonnema, wandelroute historische 

horeca. 

• Idem (mogelijke) lezingen, zoals 1672, bieroproer, 

Brada, De Grote Wielen en ds. Zelle. Peter wijst op 

Stuyvesant (in de marketing en beeldvorming) en 

Margriet oude boeren in en rond Camminghaburen. 

 

7. Verbetering/aanpassing dienstverlening: 

• De resolutieboeken stadsbestuur ca. 1590-1811 zijn 

onlangs digitaal beschikbaar gemaakt (via Alle Friezen). 

• De oprichting van een Stichting Gidsenteam 

Leeuwarden wordt voorbereid.  

• Er zijn sinds kort nieuwe scanners, ook voor grote 

formaten. 

• Suggesties? Tom vraagt of de toegankelijkheid van 

kleine persoonlijke archieven en collecties niet beter 

kan. 

 

8. Rondvraag (en mededelingen): 



 

 

- Peter: wijst op komende lezingen over de bioloog Botke in de dorpskerk van 

Huizum en Ford-directeur John Dykstra voor de documentatiestichting in Stiens. 

- Peter: wie heeft er suggesties voor nieuwe poëziestenen? Suggesties kunnen ook 

via Geart de Vries. 

- Margriet: haar school deed mee aan Bosk en bezocht o.m. OBE. 

9. Volgende bijeenkomst:  

Er wordt tzt gezocht naar een nieuwe datum (waarschijnlijk in november). 

10. Sluiting.  


